

2019 中国仲裁周金融投资争议解决专场暨
中国金融投资争议解决论坛第二届年会
Event for Financial & Investment Disputes Resolution
During 2019 China Arbitration Week and the Second Annual
Conference of China Forum of Financial & Investment Disputes

主办单位： 中国国际经济贸易仲裁委员会
Organized by: China International Economic and
Trade Arbitration Commission



中国国际经济贸易仲裁委员会
CHINA INTERNATIONAL ECONOMIC AND
TRADE ARBITRATION COMMISSION

中伦律师事务所
Zhong Lun Law Firm



中倫律師事務所
ZHONG LUN LAW FIRM

中国金融投资争议解决论坛
China Forum of Financial
& Investment Disputes



中国金融投资争议解决论坛
China Forum of Financial & Investment Disputes

时间： 会议： 2019 年 11 月 8 日 13:30-17:30
Time: Conference: 13:30-17:30, November 8, 2019
酒会： 2019 年 11 月 8 日 17:30-18:15
Reception: 17:30-18:15, November 8, 2019

地点： 北京市西城区桦皮厂胡同 2 号国际商会大厦 9 层
Venue: 9/F, CCOIC Building, 2 Huapichang Hutong, Xicheng
District, Beijing

活动规模： 150 人
Capacity: 150 persons

活动简介：
Event Introduction:

随着经济的发展和“一带一路”战略的推进，中国金融行业及投资行业蓬勃

发展，新兴金融产品、投资形式应运而生。与此同时，金融投资面临着愈发错综复杂的境内外大环境与机遇和挑战，贸易战、违约、“爆雷”，使得国际投资争议及金融争议愈加成为摆在我们面前的重要问题。在此背景下，本活动邀请了来自国内外政府机构、争议解决裁判机构、行业协会、金融与投资从业机构、律师事务所等不同业内机构的专业嘉宾，从多角度分享对金融投资争议的看法。

Along with the economic growth and the promotion of the One Belt One Road strategy, China's financial and investment industry develops vigorously. Various financial products and investments emerge accordingly. At the same time, financing and investment have been facing increasingly complex macro-environment and new opportunities and challenges at home and abroad. Trade war, defaults, and disputes have become important issues to all and everyone of us. In such context, we invite guest speakers from numerous domestic and overseas government authorities, arbitration institutions, industry associations, financial and investment enterprises, and law firms, who will share their views on financial & investment disputes from different aspects.

活动日程：

Event Calendar:

13:00-13:30 注册签到
Check-In

13:30-13:50 开幕致辞
Opening Speech

中国国际经济贸易仲裁委员会副主任、秘书长 王承杰
Chengjie Wang, Vice Chairman & Secretary General, China
International Economic and Trade Arbitration Commission

中华全国律师协会副会长 张学兵
Xuebing Zhang, Vice President, All China Lawyers Association

13:50-14:50 主题一：投资、金融及相关争议的国内外新发展
Session One: New Development of Investment & Financing and

Related Disputes at Home and Abroad

主持人/Moderator:

中国国际经济贸易仲裁委员会监督协调处处长兼湖北分会秘书长 姚俊逸

Junyi Yao, Director of Supervision and Coordination Department and Secretary General of Hubei Sub-Commission, China International Economic and Trade Arbitration Commission

议题/Topics:

投资保护协定和相关争议以及国际投资仲裁的现状和改革
Treaty Protection to Investment and Relevant Disputes: Current Situation and Reform of Treaty Arbitration

发挥仲裁调解功能，促进基金行业多元化纠纷解决
Diversify Dispute Resolution in Fund Industry Through the Use Arb-Med-Arb

国际金融的发展趋势和争议解决
Development Trend of the International Finance and Dispute Resolution

中国金融投资争议解决论坛年度报告以及仲裁应对金融争议的若干思考
Annual Report of CFFID Operation and Several Thoughts on Arbitration to Resolve Financial Disputes

主讲嘉宾/ Guest Speakers:

中国商务部条约法律司副处长 孙昭
Zhao Sun, Deputy Director of the Department of Treaty and Law, Ministry of Commerce of the People's Republic of China

中国证券投资基金业协会法律部高级主管 贺国琪

Guoqi He, Senior Manager of the Legal Department, Asset Management Association of China

阿布扎比国际金融中心及金融服务监管局中国区首席代表
傅诚刚

Calvin Fu, Chief Representative of China, Abu Dhabi Global Market and Financial Services Regulatory Authority

中伦律师事务所合伙人、仲裁员、中国金融投资争议解决论坛秘书长 霍伟

Wilson Wei Huo, Partner of Zhong Lun Law Firm, Arbitrator & Secretary General of China Forum of Financial & Investment Disputes

14:50-15:00 主题一问答交流

Q & A for Session One

15:00-16:00 主题二：中国企业应对国际仲裁的经验分享

Session Two: Experience Sharing of International Arbitration Facing Enterprises from Mainland China

主持人/Moderator:

中国国际经济贸易仲裁委员会原处长、仲裁员 梁华

Catherine Hua Liang, Arbitrator & Former Department Director of China International Economic and Trade Arbitration Commission

议题/Topics:

国际仲裁的新特点新趋势

New Features and Trends of Cross-border Arbitration

中国企业境外投资的法律风险防范和争议解决

Risk Control and Dispute Resolution of Mainland China Enterprises' Overseas Investment

商事仲裁的现状和改革

Current Situation and Reform of Commercial Arbitration

再审视国际仲裁中大陆法系和普通法系的差异——兼取所长

A Re-valuation of the Civil and Common Law Divide in International Arbitration - Taking the Best from Both Systems

主讲嘉宾/Guest Speakers:

香港国际仲裁中心理事 费宁

Ning Fei, Council Member, Hong Kong International Arbitration Centre

联合能源集团有限公司总法律顾问兼副总经理 张伟华

Leslie Weihua Zhang, General Counsel & Vice President, United Energy Group Limited

美国 Alston & Bird 律师事务所国际仲裁联合主席 Alexander Yanos

Alexander Yanos, Co-Chair, International Arbitration Group, Alston & Bird LLP, USA

新加坡 39 Essex Chambers 律师事务所独立仲裁员、大律师 Steven Lim

Steven Lim, Independent Arbitrator and Barrister, 39 Essex Chambers, Singapore

16:00-16:10 主题二问答交流
Q & A for Session Two

16:10-17:10 主题三：强监管下的金融风险防范与争议解决
Session Three: Risk Control and Dispute Resolution under the Strengthened Financial Supervision

主持人/Moderator:

中伦律师事务所合伙人、仲裁员 曹丽军
Lijun Cao, Partner and Arbitrator, Zhong Lun Law Firm

议题/Topics:

金融产品的违约处置、应对及案例分享
Disposal, Countermeasures and Case Study of Defaults of Financial Products

证券投资纠纷的常见类型以及应对
Types of the Securities Investment Disputes and Countermeasures

境内外股权投资争议解决新动向和应对
New Trends of Disputes of Domestic and Overseas Equity Investment and Their Resolution

信托纠纷的新特征和争议解决新动向
New Features of Trust Disputes and Resolution

主讲嘉宾/Guest Speakers:

中合中小企业融资担保股份有限公司法律合规部总经理 丁显刚
Xiangang Ding, General Manager of Legal & Compliance Department, China United SME Guarantee Corporation

华融证券股份有限公司风险管理部负责人 王大伟
Dawei Wang, General Manager of Risk Control Department, Huarong Securities Co., Ltd.

中粮集团深圳市明诚金融服务有限公司董事、公司负责人 陈德彪
Debiao Chen, Director and General Manager, Shenzhen Mingcheng Financial Service Co., Ltd. of COFCO Group

昆仑信托有限责任公司公司监事、决策委员会委员、法律合规部总经理及中油资产管理有限公司风险合规部负责人 马荣伟
Rongwei Ma, General Manager of Legal Department, Supervisor and Member of Decision-making Committee of Kulun Trust Co., Ltd. and Head of Legal and Risk Control Department of CNPC

Asset Management Co., Ltd.

17:10-17:20 主题三问答交流
Q & A for Session Three

17:20-17:30 闭幕致辞
Closing Remarks

中国国际经济贸易仲裁委员会华南分会秘书长 黎晓光博士
Dr. Xiaoguang Li, Secretary General, CIETAC South
Sub-Commission

17:30-18:15 酒会及互动交流
Reception and Networking